

Skolebestyrelsesmøde – Sønderkov-Skolen

Dato: 24-10-2023

Inviterede: *Jeppe Solløs Rasmussen, Camilla Rudebeck Juhl, Christina Elkjær, Fikret Abadzija, Anne Kastrup Pind, Laila Abdu Al Qader, Claus Bo Højgaard, Jane Dollerup Rasmussen, Susan Kamstrup, Joudi Alsheikh, Layla Burmeister Al-Swaily, Ulla Lassen og Birgit Dyngby*

Fraværende: *Camilla Rudebeck Juhl, Christina Elkjær*

Sted: Lokale 21 kl. 17.00-19.30

Referent: Ulla Lassen

1)	Bordet rundt. Nyt fra elevråd, medarbejdere og ledelse
Referat:	<p>Skolebestyrelsen præsenterede sig overfor de nye elevrådsrepræsentanter. Der er et ønske om, at vi næste skoleår har et skolebestyrelsesmøde mere her i opstarten af skoleåret.</p> <p><u>Fra elevrådet:</u> Der har været afholdt elevrådsmøde. Her var der et forslag om at oprette en slags byttecentral for tøj. Elevrådet bedes drøfte hvordan, dette kunne udformes i praksis, så vi kan drøfte det på næste skolebestyrelsesmøde.</p> <p>Der har været et ønske om at vandautomaterne sættes op igen – der er sat en op. Elevrådet skal forsøge at arbejde med noget, alle kan være fælles om.</p> <p>Hvis elevrådet har punkter til dagsordenen sendes disse til Ulla</p> <p><u>Medarbejdere:</u> Der har været gang i den op til fremvisningsaftenen, der blev afholdt kort før efterårsferien. Virksomhedssamarbejdet er i godt i gang på de fleste årgange.</p> <p><u>Ledelsen</u> – vi får rigtig mange nye elever p.t. fra Ahlmann-Skolen. Skæringsdatoen for optælling af det antal elever, vi får tildeling til er 5. september. Dette giver i år en stor forskel pga. de flere nye elever vi får i forbindelse med beslutning om lukning af Ahlmann-Skolen. Skolebestyrelsen ønsker at løfte denne problematik videre. K-forældrene opfordres til at byde de nye forældre velkommen i klassen.</p> <p>Vi er i ledelsen også opdateret af den nyeste udmelding fra Regeringen om folkeskolen. Den måde vi driver skole på, hvor vi arbejder med LEAPS gør, at vi allerede er meget langt med den nye skolereform.</p>
2)	Meddelelsesbogen – hvad er det? Og hvordan skal den benyttes? v. IT ansvarlig Hayssam Gheith.
	Se gerne dette inden mødet: Webinar om Meddelelsesbogen. Uddrag - YouTube

Referat:	Gennemgået. Slides fra oplægget sendes med referatet. På mødet i december måned fastsætter skolebestyrelsen principperne for, hvordan skolen skal arbejde med meddelelsesbogen. Inden dette møde drøftes meddelelsesbogen med personalet.
3)	Status og drøftelse omkring udstykning af skolens grund ved Sønderskov-hallen – v. Birgit og Jeppe
Referat:	Skolebestyrelsesformanden har rettet henvendelse til formanden for Teknik og miljøudvalget for at få et møde i stand. Opfølgning på næste møde.
4)	LEAPS status - herunder Fremvisningsaftenen
Referat:	I år blev der på mange årgange vist processerne i forbindelse med projektarbejdet, hvilket var super fint. Det oplevedes, at de digitale fremvisninger, bl.a. podcast på 5. årgang er svær at fremvise. Eleverne fremviste for deres forældre. Der opleves en tendens til, at forældrene kun er på den årgang, de har deres børn på. Det er forståeligt, og det kan være svært, at nå det hele - men kan vi ændre på dette? Det foreslås, at der udfærdiges en guide til fremvisningsaftenen, som kan vække forældre/de besøgenes interesse. Et forslag kunne være, at den årgang, der står for caféen, ikke også fremviser et andet projekt, men har café to steder på skolen og er guider for de besøgende til fremvisningen.
5)	FRO v. Jeppe
Referat:	Der har været afholdt møde i formandsforummet. Et forum, der opleves at have en høj værdi. Der er nedsat et dagsordensudvalg, som skal facilitere FRO omkring dagsordenspunkter. Der blev givet en orientering om seneste FRO møde. Her blev bl.a. fremsat ønske om et temamøde med fokus på faglig og social trivsel i almenskolen. Der afholdes temamøde i slutningen af november måned. Dagsorden for dette møde kendes endnu ikke.
6)	Orientering omkring forældrehenvendelser v. Jeppe
Referat:	Modtaget henvendelse med et ønske om at skifte skolefoto udbyder. Sendes videre til skolens ledelse. Vi har fået en ny udbyder i år, som vi også har lavet aftale med næste år. Forespørgsel omkring opladning af pc'er på skolen. Der vil ikke komme ledninger til opladning i klasserne, men der er skabe på alle årgange, hvor pc'ere kan blive opladet. Henvendelse omkring elevdifferentieret undervisning /niveaudeling i læsning på en årgang. Der er elevdifferentieret undervisning, men der mangler måske synlighed omkring, at der både er løft af udfordrede og stærke elever. Det skal vi have fokus på at få synliggjort. Løftes ind i Fagudvalget for dansk

7)	SOME-strategi drøftes-- vi genbesøger kommunikationspolitikken v. Jeppe
Referat:	<p>Drøftelse af om vi skal have en passus med i vores kommunikationspolitik omkring SOME.</p> <p>I vores anti-mobbe strategi står, at vi ikke tolererer krænkende, racistiske eller lignende sprogbrug og udtalelser. Der er opmærksomhed på, at dette overholdes. Det kræver, at alle er klædt på til at forholde sig til og fortolke principperne ens. Det gælder både for forældre, personale og elever. Hvordan opfører man sig, hvis man er barn på Sønderkov-Skolen. Det gælder på i skoletiden og i fritiden. Dette drøftes på et fællesmøde med K-forældre.</p>
8)	<p>Vi tager hul på Trivselsundersøgelsen – hvad ser vi som punkter, som vi kan behandle i SB v. Jeppe og Birgit (se bilag) <i>Til videre drøftelse ved næste møde.</i></p> <p><i>Se bilag</i></p> <p>Statistik om Sønderkov-Skolen Børne- og undervisningsministeriet (uddannelsesstatistik.dk)</p>
Referat:	<p>Der afholdes et ekstraordinært skolebestyrelsesmøde den 14. november 2023, hvor dette punkt bl.a. drøftes.</p> <p>Derudover drøftes SOME og kommunikationspolitikken.</p>
9.	Evt.
Referat	

Mvh. Jeppe og Birgit